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PROTOKÓŁ Nr VI/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 31 stycznia 2019 roku 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył VI w bieżącej 

kadencji obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze  

14 radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, 

Sekretarza, Dyrektorów jednostek podległych, Radnych Rady Powiatu Koneckiego, Sołtysów 

a także wszystkich przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO  a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U.z 2018 r. 

poz. 994 z późn.zm.) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane  

na żywo. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w związku z tym, że po wysłaniu  

do radnych materiałów na obrady VI sesji do Rady Miejskiej wpłynęły projekty uchwał,  

z którymi radni zostali zapoznani na wspólnym posiedzeniu komisji porządek obrad ulega  

w kilku punktach zmianom.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek w sprawie wycofania  

z porządku obrad sesji z punktu 6 ppkt.b) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym 

własność gminy położonym w miejscowości Czarna, który został złożony przez radną Paulinę 

Potocką na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej w dniu 29 stycznia br. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Poparł wniosek radnej Pauliny Potockiej złożony  

na wspólnym posiedzeniu komisji. Radny wyjaśnił, że w związku z tym, iż w dniu 20 grudnia 

2018 r. podjęto uchwałę, na mocy której wszystkie świetlice wiejskie w gminie zostały 

przekazane sołectwom, nie ma potrzeby, aby teraz Rada Miejska rozważała, czy należy 

stowarzyszeniu wydzierżawić pomieszczenie. Uzasadnił, że poprzez takie działanie odebrano 

by kompetencje sołtysowi i radzie sołeckiej. Doprecyzował, że uchwała mówi wyraźnie,  

że świetlice przekazuje się sołtysowi i radzie sołeckiej i to oni za świetlicę odpowiadają.  

Radny Edward Mazur poprosił o wycofanie przedmiotowego projektu uchwały z porządku 

obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem do Naczelnik Wydziału 

Nieruchomości i Infrastruktury Technicznej tut. Urzędu Donaty Mrowiec z pytaniem,  

czy wycofanie omawianego projektu uchwały lub też jego podjęcie będzie skutkować 

złamaniem zapisów uchwały przyjętej w dniu 20 grudnia 2018 r. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej tut. Urzędu Donata Mrowiec wyjaśniła, że świetlice zostały przekazane 

sołectwom i sołtysi zgodnie z podjętą uchwałą wynajmują lokale np. na imprezy 

okolicznościowe, zawierając umowy udostępnienia lokalu. Pani Naczelnik poinformowała,  

że w tym przypadku stowarzyszenie zwróciło się z wnioskiem o użyczenie pomieszczenia  
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na czas nieoznaczony. Wyjaśniła, że w takiej sytuacji podjęcie decyzji należy do wyłącznej 

kompetencji rady. Poinformowała, że pomimo, iż wieś nie ma sołtysa świetlica w Czarnej 

funkcjonuje i rada sołecka udostępnia pomieszczenia osobom zainteresowanym.  

Radny Edward Mazur powiedział, że punkt 1 uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany  

do Uchwały Nr XVII/101/2008 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 marca 2008 r.  

w sprawie przekazania sołectwom Gminy Stąporków lokali świetlic wiejskich i określenia 

zasad gospodarowania tymi lokalami mówi wyraźnie, że Rada Miejska przekazuje  

do dysponowania poszczególnym sołectwom niżej wymienione, zabudowane lokalami 

nieruchomości, z przeznaczeniem na zorganizowanie świetlic wiejskich. Radny podkreślił,  

że nie istnieje zatem żadna przeszkoda, aby stowarzyszenie zgłosiło się do rady sołeckiej  

o najem pomieszczenia i aby to rada sołecka pomieszczenie udostępniła. Powiedział, że nie 

należy łamać przepisów prawa miejscowego ustanowionego zaledwie miesiąc wcześniej. 

Radny Edward Mazur powiedział, że jego zdaniem należałoby unieważnić uchwałę podjętą  

20 grudnia 2018 r. i wprowadzić całkiem nowy zapis, że to radni podejmują decyzje. 

Zaproponował, aby zaczerpnąć w tej sprawie opinii adwokata, a w sytuacji, gdy jest to 

obecnie niemożliwe, wycofać przedmiotowy projekt uchwały z porządku obrad sesji. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej tut. Urzędu Donata Mrowiec wyjaśniła, że do wyłącznej kompetencji rady 

należy podjęcie decyzji w tej sprawie. Dodała, że jeżeli radni uważają za wystarczające,  

że świetlica została przekazana sołectwu i to sołectwo dysponuje obiektem zgodnie z przyjętą 

uchwałą to jest ich decyzja. Podkreśliła, że należy jednak wziąć pod uwagę fakt,  

że stowarzyszenie nie wystąpiło z wnioskiem o jednorazowe udostępnienie pomieszczenia, 

lecz z wnioskiem o zawarcie umowy użyczenia na dłuższy okres czasu, gdyż potrzebuje 

pomieszczenia do swojej dyspozycji, co nie przeszkadza w udostępnianiu świetlicy innym 

osobom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem do Naczelnik Wydziału 

Nieruchomości i Infrastruktury Technicznej tut. Urzędu Donaty Mrowiec z pytaniem,  

czy w sytuacji, gdy rada wyrazi zgodę na użyczenie lokalu to uchwała, na którą powołuje się 

radny Edward Mazur zostanie naruszona i czy będzie musiała zostać zmieniona. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Infrastruktury 

Technicznej tut. Urzędu Donata Mrowiec odpowiedziała, że jej zdaniem nie, gdyż świetlica 

została sołectwu przekazana, a stowarzyszenie chce jedno pomieszczenie. Dodała, że w 

uchwale z dnia 20 grudnia 2018 r. wyraźnie zaznaczono, że chodzi tylko o część 

nieruchomości przekazanej sołectwu, gdyż jeden budynek w Czarnej mieści zarówno 

bibliotekę jak i świetlicę. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy biblioteka jest własnością sołectwa Czarna. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że jest wyłączona. 

Radna Elżbieta Kołodziej zwróciła się do pani Czesławy Durlik ze Stowarzyszenia na Rzecz 

Rozwoju Wsi Czarniecka Góra z pytaniem, gdzie mieści się siedziba stowarzyszenia i czy jest 

to adres świetlicy. 

Pani Czesława Durlik odpowiedziała, że siedziba stowarzyszenia mieści się w mieszkaniu 

prywatnym. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

wniosek złożony przez radną Paulinę Potocką o wycofanie z porządku obrad sesji z punktu  

6 ppkt.b) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia 

pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy położonym  

w miejscowości Czarna. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym przy stanie 15 radnych: 

za- 7 głosów 

przeciw-  5 głosów 
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wstrzymało się- 3 głosy 

przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad VI sesji z pkt.6.ppkt b) przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys wystąpił z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad sesji 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/355/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie  z dnia 26 lipca 2018 r. dotyczącej określenia szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę, ujętego w porządku obrad w punkcie 6 ppkt.e) oraz projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/358/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 lipca 

2018 r. dotyczącej ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Miasta i Gminy Stąporków, ujętego w porządku obrad w punkcie 6 ppkt.g). Sekretarz 

przedstawione wnioski umotywował tym, że wypracowane na posiedzeniu komisji rady 

rozwiązania mogą spowodować radykalne zwiększenie kosztów funkcjonowania systemu 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i w związku z powyższym 

należy poddać je ponownie pod obrady komisji celem wypracowania optymalnych rozwiązań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej o głosił 5 min. przerwę w obradach. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys ponownie wystąpił z wnioskiem o wycofanie z porządku 

obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/355/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie  z dnia 26 lipca 2018 r. dotyczącej określenia szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę, ujętego w porządku obrad w punkcie 6 ppkt.e) oraz projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr LVII/358/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 lipca 

2018 r. dotyczącej ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Miasta i Gminy Stąporków, ujętego w porządku obrad w punkcie 6 ppkt.g). 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku 

obrad sesji z punktu 6 ppkt.e) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr LVII/355/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie  z dnia 26 lipca 2018 r. dotyczącej 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

o wycofanie z porządku obrad VI sesji z pkt.6.ppkt e) przedmiotowego projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku 

obrad sesji z punktu 6 ppkt.g) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały  

Nr LVII/358/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 26 lipca 2018 r. dotyczącej ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

o wycofanie z porządku obrad VI sesji z pkt.6.ppkt g) przedmiotowego projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji zostały 

radnym przedstawione projekty uchwał, które były przedmiotem dyskusji. Wyjaśnił, że do 

pkt.6 ppkt. h) proponuje się dodać projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy 

Komisji Rady Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie 

przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad sesji. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

o wprowadzenie do pkt.6 ppkt. h) projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy 

Komisji Rady Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie  

do porządku obrad sesji do pkt.6 ppkt. i) projektu uchwały w sprawie uchwalenia Planu Pracy 

Rady Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

o wprowadzenie do pkt.6 ppkt. i) przedmiotowego projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie  

do porządku obrad sesji do pkt.6 ppkt. j) projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Statutowej. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 14 głosów 

przeciw-  0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

przyjęła wniosek o wprowadzenie do pkt.6 ppkt. j) przedmiotowego projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie  

do porządku obrad sesji do pkt.6 ppkt. k) projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Stąporków w 2019 roku. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

o wprowadzenie do pkt.6 ppkt. k) przedmiotowego projektu uchwały. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem dalszych uwag i propozycji Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał 

porządek obrad sesji, który po naniesionych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 

użytkowego, 

b) wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego o przekazanie gminie 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, 

c) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr IV/15/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 20 grudnia 2018 r. 
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d) zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 25 maja  

2018 r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Stąporków, 

e) regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2019-2030, 

g) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok, 

h) zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok, 

i) uchwalenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok, 

j) powołania doraźnej Komisji Statutowej, 

k) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2019 roku. 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

VI sesji. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt protokołu z poprzedniej sesji 

przesłano Radnym drogą elektroniczną oraz wyłożono w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół V sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty przez 

radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację o działalności międzysesyjnej, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

komisji Rady Miejskiej i ponieważ radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba 

odczytywania. 

Ad.pkt.6.ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej w dniu 29 stycznia br. radni wypracowali stanowisko, aby wyrazić zgodę na najem 

lokalu użytkowego na okres 5 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/27/2019 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu lokalu użytkowego, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody 

Świętokrzyskiego o przekazanie gminie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 

Państwa. 
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W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/28/2019 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Wojewody Świętokrzyskiego  

o przekazanie gminie nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej 

w uchwale Nr IV/15/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 grudnia 2018 r. 
W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/29/2019 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale  

Nr IV/15/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 20 grudnia 2018 r., która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/30/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. dotyczącej uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Stąporków, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/31/2019 w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2019-2030. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 14 głosów 

przeciw-  0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

podjęła uchwałę Nr VI/32/2019 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2019-2030, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 14 głosów 

przeciw-  0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

podjęła uchwałę Nr VI/33/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.h) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady 

Miejskiej w Stąporkowie na 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/34/2019 w sprawie zatwierdzenia Planów Pracy Komisji Rady Miejskiej  

w Stąporkowie na 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.i) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Planu Pracy Rady Miejskiej  

w Stąporkowie na 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/35/2019 w sprawie uchwalenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Stąporkowie  

na 2019 rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.j) Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji radni 

wypracowali stanowisko, aby do składu osobowego Komisji Statutowej powołać 

przewodniczących stałych komisji Rady Miejskiej oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Dodał, że radni zaproponowali do udziału w pracach komisji także Sekretarza Gminy oraz 

panią mecenas, lecz zapisy Statutu Gminy Stąporków na to nie pozwalają. Przewodniczący 

Rady Miejskiej zwrócił się do radnych z prośbą o składanie propozycji terminu zakończenia 

prac komisji. Zaproponował, aby była to data 31.12.2019 r. 

Radny Edward Mazur powiedział, że rada nie może pracować bez Statutu, którego  

na obecną chwilę nie ma nawet na stronie internetowej. Podkreślił, że jak najszybciej należy 

stworzyć nowy Statut zgodny z zapisami znowelizowanej ustawy o samorządzie gminnym  

z 2018 roku, aby rada mogła należycie pracować. Zaproponował, aby dokument stworzyć  

w ciągu miesiąca. Powiedział, że Statut powinien zostać napisany przez prawnika  

i przedłożony radzie tylko do analizy, gdyż radni nie mają fachowej wiedzy, by móc 

kompleksowo Statut stworzyć. Radny Edward Mazur podkreślił, że na obradach sesji 

nieobecna jest pani mecenas, co uznał za niedopuszczalne. Powiedział, że VI sesja jest 

najsłabszą od kilku lat. 

Radna Elżbieta Kołodziej zaproponowała, aby Statut opracować do 31 maja br. 
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Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odniósł się do zarzutu radnego Edwarda Mazura w kwestii 

nieobecności pani mecenas na obradach sesji. Wyjaśnił, że jest to sytuacja wyjątkowa  

i zapewnił, że pani mecenas będzie uczestniczyć w sesjach. W kwestii Statutu poinformował, 

iż tut. Urząd  jest w kontakcie z ekspertem w tej dziedzinie, który w związku z dużą ilością 

zajęć będzie do dyspozycji od marca br. 

Radny Edward Mazur po informacji przedstawionej przez Sekretarza wycofał złożony 

wniosek i przychylił się do wniosku radnej Elżbiety Kołodziej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek w sprawie ustalenia terminu 

zakończenia prac Komisji Statutowej na 31.12.br. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 2 głosy 

przeciw-  12 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

odrzuciła wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek radnej Elżbiety Kołodziej  

w sprawie ustalenia terminu zakończenia prac Komisji Statutowej na 31.05.br. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 12 głosów 

przeciw-  1 głos 

wstrzymało się- 2 głosy 

przyjęła wniosek wyznaczając termin zakończenia prac komisji na 31.05.br. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej odczytał go a następnie poddał pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów 

przeciw-  0 głosów 

wstrzymało się- 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr VI/36/2019 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.6.ppkt.k) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Stąporków w 2019 roku. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr VI/37/2019 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2019 roku,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono od pkt.7. 

Ad.pkt.7.Sprawy różne. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż prośbę radnych oraz sołtysów na obrady 

sesji zaproszono Dyrektora SP ZOZ w Stąporkowie Jakuba Karpetę. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Tomasz Kurcbart poinformował, że to na jego wniosek na obrady sesji zaproszono 

Dyrektora SP ZOZ w Stąporkowie. Powiedział, że na sesji w listopadzie ubiegłego roku 

sołtysi informowali radnych o niedogodnościach w ośrodkach zdrowia w Niekłaniu, Krasnej 

oraz w Stąporkowie. Radny poinformował, o sytuacji, gdy jedna z mieszkanek chciała się 

dostać do lekarza pierwszego kontaktu. Podkreślił, że niestety w pierwszym wyznaczonym 

terminie, tj. we wtorek nie została przyjęta a pomoc otrzymała dopiero we czwartek.  

W związku z tym zapytał o możliwość zwiększenia dziennego limitu pacjentów 

przyjmowanych przez lekarza lub zatrudnienia dodatkowych lekarzy, aby choć częściowo 

wyeliminować istniejący problem i zatrzymać w rodzimych ośrodkach mieszkańców, którzy 

zapisują się do placówek w ościennych gminach. 

Radny Maciej Pokusa poparł wypowiedź poprzednika. Poprosił, aby w ośrodku zdrowia  

w Niekłaniu Wielkim zatrudnić lekarza na pełen etat a nie tylko lekarza dyżurującego.  

Radna Elżbieta Kołodziej w imieniu starszych mieszkańców zapytała o możliwość 

zwiększenia ilości godzin dla lekarza z ośrodka zdrowia w Błaszkowie, który w godzinach 

popołudniowych przyjmuje bardzo dużo pacjentów.  

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu osób starszych zapytał, czy w przychodni zdrowia  

w Stąporkowie przyjmuje kardiolog. 

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta odpowiedział, że nie. 

Radny Łukasz Świerczyński zapytał, czy w istnieje możliwość, aby w przychodni przez 

kilka godzin w tygodniu dyżurował kardiolog i przyjmował pacjentów, którzy nie są  

w stanie prywatnie udać się na wizytę np. do Końskich. 

Radny Tomasz Kurcbart przypomniał, że w ośrodku zdrowia w Stąporkowie wcześniej 

przyjmował  chirurg. Zapytał, czy istnieje możliwość, aby zapewnić pacjentom konsultacje 

chirurga chociaż raz w tygodniu. 

Radny Sławomir Dąbrowski podziękował Dyrektorowi SP ZOZ za bardzo dobre 

funkcjonowanie ośrodka w Krasnej. 

Radny Maciej Pokusa przypomniał, że w ośrodku zdrowia w Niekłaniu Wielkim zostanie 

przeprowadzona głęboka termomodernizacja. Podziękował Dyrektorowi SP ZOZ  

za dotychczasowe funkcjonowanie ośrodka. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski w imieniu mieszkańców poinformował, iż zapisy 

telefoniczne na wizyty lekarskie nie funkcjonują w sposób należyty. Powiedział, że ośrodki 

zdrowia powinny być otwarte we wczesnych godzinach rannych, a nie dopiero od godziny 

7
00

, co jest szczególnie uciążliwe w okresie jesienno- zimowym. Poprosił o zmianę godzin 

otwarcia placówek. 

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki powiedział, że niesprawiedliwym jest, że lekarz 

przyjmuje tylko ograniczoną ilość pacjentów. Podkreślił, że zauważyć należy, że przecież nie 

każdy jest chory i potrzebuje pomocy, bo większość osób prosi tylko o powtórzenie leków. 

Zapytał, czy istnieje możliwość zwiększenia limitów dziennych przyjęć, bo często zdarza się, 

że lekarz po przyjęciu wszystkich zapisanych 20 pacjentów siedzi w gabinecie i nie przyjmie 

np. trzech dodatkowych osób, które potrzebują wizyty. 

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta odpowiedział na zadawane pytania. 

Sołtysowi wsi Niekłań Mały Janowi Teleckiemu wyjaśnił, że czas pracy lekarza jest 

ograniczony, gdyż lekarze pracują w kilku placówkach. Podkreślił, że nikt nie potrafi 

zaplanować, z jaką sprawą zwróci się w danym dniu pacjent, czy będzie to tylko wizyta 

recepturowa, czy też zajdzie potrzeba przeprowadzenia badania. Poinformował, że bardzo 

duża ilość pacjentów zgłasza się do ośrodka zdrowia w Niekłaniu Wielkim w poniedziałki, 

lecz nigdy nie zdarzyło się, by przyjęto tylko limit 20 osób, co można bardzo łatwo 
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sprawdzić. Wyjaśnił, że po przyjęciu dziennego limitu pacjentów lekarz ocenia, czy istnieje 

konieczność przyjęcia dodatkowych osób. Dodał, że również w sytuacji, gdy nie ma 

zaplanowanych wizyt domowych także przyjmuje się większą ilość pacjentów. 

Sołtysowi wsi Lelitków Tadeuszowi Dobrowolskiemu w kwestii wcześniejszego otwierania 

ośrodków wyjaśnił, że to nie burmistrz, lecz Narodowy Fundusz Zdrowia organizuje pracę 

przychodni i wymaga, aby poradnia była czynna od godziny 8
00

 do 18
00

. Dodał, że wobec 

tego należy rozpocząć rejestrację pacjentów od godziny 7
30

. Dyrektor poinformował,  

iż przychodnie otwiera się już o godzinie 7
00

 z przyczyn technicznych a ich wcześniejsze 

otwieranie jest pozbawione sensu. Dyrektor wyjaśnił, że istniejące problemy z rejestracją  

to problemy systemowe, z którymi borykają się wszyscy. Powiedział, że przy ograniczonych 

środkach finansowych należy w gminie zapewnić należyte funkcjonowanie 4 ośrodków 

zdrowia zgodnie z wszelkimi obowiązującymi przepisami prawa.  Dyrektor SP ZOZ Jakub 

Karpeta wyjaśnił, że nie jest w stanie obiecać, że w najbliższej przyszłości sytuacja ulegnie 

znacznej poprawie, gdyż problemy istnieją od 1999 r., czyli od wprowadzenia zmian  

w systemie leczenia i profilu pacjenta. Podkreślił, że w skali miesiąca dużą część wizyt 

stanowią tzw. wizyty recepturowe, ale wziąć pod uwagę należy także przypadki nagłe,  

w których zachodzi natychmiastowa potrzeba konsultacji lekarskiej. Wyjaśnił, że zgodnie  

z zaleceniami NFZ dostępnymi na stronie internetowej Oddziału Kieleckiego NFZ, pacjent 

może się zarejestrować osobiście, telefonicznie lub poprzez osoby trzecie i powinien zostać 

przyjęty w dniu zgłoszenia w przypadku wystąpienia ostrego schorzenia lub wystąpienia 

zaostrzenia schorzenia przewlekłego. Dyrektor powiedział, że w sytuacji, gdy u danego 

pacjenta występuje duszność, to powinien zostać przez lekarza w dniu zgłoszenia przyjęty. 

Wyjaśnił, że w pozostałych przypadkach, w dniu zgłoszenia pacjent powinien otrzymać 

propozycję najbliższego terminu wizyty. Dyrektor powiedział, że niestety taka sytuacja jest 

dla pacjenta przykra, lecz zgodna z przepisami. W kwestii zwiększenia etatów lekarskich 

wyjaśnił, że w porównaniu do ilości deklaracji liczba etatów jest znacznie większa niż 

powinna. Zapewnił, że do pracy w ośrodku zdrowia w Niekłaniu Wielkim niebawem powróci 

lubiany przez mieszkańców lekarz i wówczas sytuacja związana z problemem z etatami 

lekarskimi w Stąporkowie wróci do normy. W kwestii prywatnej praktyki lekarskiej  

w ośrodku zdrowia dyrektor przypomniał, że owszem funkcjonował prywatny gabinet 

chirurgiczny, który przestał działać z powodu braku zainteresowania. Podkreślił, że to 

fundusz decyduje o ilości etatów w poradniach i poinformował, że np. w każdej z poradni 

ośrodka zdrowia etaty zmniejszono, co wynika z oszczędności podjętych przez NFZ. 

Radny Łukasz Świerczyński zapytał, czy wobec tego mieszkańcy prowincji nie mogą liczyć, 

np. na etat kardiologa w ośrodku zdrowia. 

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta wyjaśnił, że jeżeli na początku reformy systemu 

zdrowotnego w placówce nie utworzono  poradni o konkretnej specjalizacji, to obecnie jest to 

trudne, gdyż kontrakty dla lekarzy nie są duże. Powiedział, że skoro w szpitalu koneckim 

należącym do sieci szpitali funkcjonuje poradnia specjalistyczna to niestety NFZ nie 

przychyli się do otwarcia kolejnej w Stąporkowie, lecz będzie starał się wzmacniać poradnię 

działającą przy szpitalu.  

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że w sytuacji, gdy usługi kardiologiczne są wysoko 

wycenione przez NFZ a szpital konecki jest zadłużony to rozumieć przez to należy, że tam 

zwiększono liczbę pacjentów, a w Stąporkowie na utworzenie poradni kardiologicznej liczyć 

nie można.  

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta przyznał rację radnemu Łukaszowi Świerczyńskiemu  

i powiedział, że jeśli chodzi o poradnię na NFZ, to niestety będzie to niemożliwe  

do wykonania. Radnej Elżbiecie Kołodziej w kwestii zwiększenia godzin dla lekarza 

przyjmującego w ośrodku zdrowia w Błaszkowie odpowiedział, że w tej sprawie odbył  

wraz z doktorem spotkania ze społecznością lokalną. Wyjaśnił, że niestety wydłużenie czasu 



11 
 

pracy dla pana doktora będzie trudne, gdyż pomimo tego, że jest bardzo zaangażowany  

to pracuje także w innym miejscu, a praca w Błaszkowie jest tylko dodatkową. 

Radny Kamil Zieliński poinformował, że pod koniec ubiegłego roku pojawiło się 

ogłoszenie, że SP ZOZ wynajmie pomieszczenia pod działalność medyczną. Zapytał, jakie 

było zainteresowanie złożoną propozycją. 

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta wyjaśnił, że budynki, którymi dysponuje są zbyt duże, 

więc po dokonanych przesunięciach mających na celu ograniczenie kosztów utrzymania 

postanowił część wolnych pomieszczeń wynająć na cele medyczne, lecz niestety bez efektów. 

Radny Edward Mazur podsumowując dotychczasową dyskusję o poziomie opieki 

medycznej w gminie stwierdził, że pan dyrektor więcej niż dotychczas dla pacjentów zrobić 

nie może, a np. problemy z rejestrowaniem pacjentów nadal pozostaną i od wczesnych godzin 

porannych trzeba będzie stać w kolejce, gdyż brakuje rozwiązań systemowych. Poprosił 

Dyrektora SP ZOZ, aby dał radnym oraz sołtysom nadzieję, że w służbie zdrowia w gminie 

będzie lepiej. 

Dyrektor SP ZOZ Jakub Karpeta odpowiedział, że ma nadzieję, że w kwestii obsady 

lekarskiej będzie lepiej zarówno dla pacjentów ośrodka w Niekłaniu Wielkim  

jak i w Stąporkowie, gdyż niebawem powraca do pracy po długiej nieobecności jeden  

z lekarzy. Powiedział, że niestety nie rozumie, dlaczego pacjenci oczekują pod bramą 

przychodni już od godziny 5
30

, gdyż kilka razy w tygodniu o godzinie 4
00

 pojawił się 

osobiście pod ośrodkiem i potrzeby wcześniejszego otwierania, niż o godzinie 7
00

 nie widzi.  

Radny Edward Mazur stwierdził, że skoro pan dyrektor zapewnił, że w służbie zdrowia  

w gminie będzie lepiej, to radni także mają taką nadzieję. 

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki poprosił, aby na okres zimowy otwierać ośrodek o pół 

godziny wcześniej niż dotychczas, by osoby chore, często z temperaturą mogły przebywać  

w ciepłych pomieszczeniach. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski poprosił, aby uruchomić rejestrację pacjentów 

już od godziny 7
00

. 

Sołtys wsi Hucisko Joanna Wojna w sytuacji, gdy mieszkańcy zapisują się do ośrodków 

zdrowia w gminach ościennych zaproponowała prywatyzację ośrodków zdrowia  

w gminie Stąporków wzorem, np. Końskich. Poprosiła o utworzenie projektu powołania 

spółki, w której gmina będzie właścicielem budynku. Dodała, że podmiotom niepublicznym 

zależy na pacjencie a gmina dysponuje doskonałym zapleczem w postaci budynku.  

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała poinformował, iż na początku 

kadencji radni powiatowi przygotowali dwie interpelacje oraz wniosek, który złożono  

do komisji budżetu. Powiedział, że pierwsza interpelacja dotyczyła zaplanowania inwestycji 

tam, gdzie są największe oczekiwania społeczne. Poinformował, iż w interpelacji ujęte 

zostało na cały okres kadencji 21 odcinków dróg. Druga interpelacja dotyczyła określenia 

priorytetowych odcinków dróg tam, gdzie są największe oczekiwania społeczne  

z zakresu robót oraz wysokości środków finansowych przeznaczonych na ten cel i dokonania 

zmian w projekcie budżetu powiatu koneckiego na 2019 r. Następnie odczytał stanowisko 

Zarządu Powiatu Koneckiego o następującej treści: „W sprawie wniosku radnych gminy 

Stąporków dotyczącego dokonania zmian w projekcie budżetu i wprowadzenia zadań 

inwestycyjnych drogowych na terenie gminy Stąporków. Wniosek, który  komisja Budżetu, 

Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty przekazała do Zarządu Powiatu celem zapoznania się oraz 

podjęcia stosownych działań zmierzających do realizacji wskazanych odcinków dróg, Zarząd 

Powiatu na posiedzeniu 11 stycznia rozpatrzył przedmiotową sprawę. Na obecnym etapie 

niemożliwe było wprowadzenie tych zadań do budżetu bez uzgodnienia odcinków dróg  

z włodarzami gminy Stąporków”. Poinformował, iż takie uzgodnienia podjęto a kwoty nie są 

jeszcze oszacowane. Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała wyjasnił,  

iż po wspólnych ustaleniach zaproponowano w ramach inwestycji drogowych do wykonania 
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drogę 0437T Samsonów-Odrowąż-Boków etap II do zgłoszenia ze środków z funduszu dróg 

samorządowych, środki zewnętrzne, program rządowy. Powiedział, że jeśli chodzi  

o realizację zadań drogowych na 2019 r. wstępnie przyjęto bez oszacowania kwot następujące 

odcinki: przebudowę drogi powiatowej nr 438T relacji Szydłowiec-Niekłań-Stąporków   

na odcinku Wąglów-Stąporków do ul. Niekłańskiej o długości 995 mb, przebudowę drogi 

430T relacji Czarniecka Góra- Kozia Wola-Smarków  o długości 995 mb, przebudowę drogi 

440T relacji Niekłań-Nadziejów-Gołysa a ul. Szkolna jest na etapie opracowania 

dokumentacji. Poinformował, iż Zarząd nie wyklucza możliwości przedłożenia Radzie 

Powiatu propozycji wybranych zadań, które radni gminy Stąporków przedłożyli  we wniosku 

w bieżącym roku budżetowym. Powiedział, że będzie to możliwe w marcu lub kwietniu przy 

korekcie budżetu, natomiast na przełomie kwietnia i maja zostaną ustalone najważniejsze, 

strategiczne dla pięcioletniej kadencji propozycje dla gmin, które wspólnie z włodarzami 

mogą być realizowane. 

Radny Zbigniew Wiśniewski poinformował, że społeczeństwo lokalne oraz zarządcy 

nieruchomości dotychczas nie zostali powiadomieni, że w grudniowej uchwale w sprawie 

odpadów komunalnych wykluczono zapis, że to gmina zapewnia pojemniki na odpady  

i od 1 maja br. należy je zakupić we własnym zakresie. Podkreślił, że nie należy czekać  

do końca kwietnia z informowaniem mieszkańców o konieczności zakupu pojemników,  

co w przypadku Spółdzielni Mieszkaniowej wyniesie koszt ok.50 tys. zł. Poprosił, aby tut. 

Urząd podjął ostateczną decyzję w tej kwestii, gdyż w specyfikacji istotnych warunków 

zamówienia nie ma mowy o pojemnikach, więc najprawdopodobniej trzeba będzie je zakupić 

we własnym zakresie, o czym należy wszystkich powiadomić. Kolejną kwestią, którą 

poruszył radny Zbigniew Wiśniewski była ustawa (Dz. U. z 2018 r. poz. 1716) mówiąca  

o przekształceniu użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe  

w prawo własności tych gruntów. Zapytał, czy tut. Urząd poczynił jakieś kroki w tej kwestii. 

Powiedział, że art. 9 ppkt. 3 cyt. ustawy mówi o możliwości udzielenia  bonifikat w sytuacji 

opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa, 

osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych jednorodzinnych  

lub lokali mieszkalnych lub spółdzielniom mieszkaniowym. Zapytał, czy istnieje możliwość 

przygotowania projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 

Radny Łukasz Świerczyński zwrócił się z wnioskiem o zabezpieczenie środków 

finansowych na wybudowanie drogi przy ulicy Słowackiego pomiędzy blokiem 5 i 7 

położonej na działce 3706/1 będącej własnością gminy. W imieniu mieszkańców poprosił  

o doświetlenie nowo wybudowanych miejsc postojowych za blokiem przy ul. Słowackiego  

nr 5 i nr 11. Poprosił również o wymianę znaku informacyjnego D40 zlokalizowanego  

przy ul. Mickiewicza, który jest nieczytelny oraz wygięty. Powiedział, że niebawem gmina 

rozpocznie realizację projektu pn.”Głęboka termomodernizacja budynków użyteczności 

publicznej”, w tym m.in. budynku Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie.  

W związku z tym radny zapytał, na jakim etapie jest przygotowywanie dokumentacji 

technicznej sali gimnastycznej w przedmiotowym budynku i czy takie zadanie ujęto  

w projekcie. 

Radny Edward Mazur poprosił o wykonanie na skrzyżowaniu ulicy 1000- lecia z ulicą  

1 Maja w Stąporkowie przy kościele przejścia dla pieszych, co zdecydowanie wpłynie  

na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców. W dalszej części swej wypowiedzi radny odniósł 

się do kwestii pojemników na odpady komunalne i powiedział, że Referat Ochrony 

Środowiska tut. Urzędu powinien się zająć tematem i każdy z mieszkańców gminy winien 

otrzymać informację w przedmiotowej sprawie. Podkreślił, że mieszkańcy nie posiadają 

wiedzy, że niebawem będą zmuszeni do zainwestowania w zakup pojemników. Poprosił  

o nagłośnienie sprawy i zamieszczenie w ulotkach informacyjnych komunikatu,  

że odpowiednio posegregowane odpady w postaci popiołu i trawy można oddać bezpośrednio 
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firmie odbierającej odpady lub do PSZOKu. Powiedział, że należy informować mieszkańców, 

że  nie należy wyrzucać popiołu i trawy, tylko tego typu odpad można oddać. Przypomniał,  

że ul. Górnicza w Stąporkowie stała się niestety składowiskiem trawy, popiołu oraz  

krzewów. Radny Edward Mazur poparł wypowiedź radnego Zbigniewa Wiśniewskiego  

w kwestii wykupu gruntów. Zaproponował, aby na kolejną sesję grupa sześciu radnych 

przygotowała stosowny projekt uchwały, gdyż do Rady Miejskiej należy decyzja w sprawie 

przyznawania bonifikat. Radny przypomniał, że w przedmiotowej sprawie zostało wydane 

zarządzenie Burmistrza Stąporkowa, jednak tylko z bonifikatami, o których mówi ustawa. 

Radny Edward Mazur powiedział, że oczyszczalnia ścieków prawdopodobnie została oddana 

do użytku 20 grudnia ubiegłego roku. W związku z tym poprosił o udzielenie informacji,  

jaki nadzór odbierał inwestycję i kiedy zadanie zostanie rozliczone. Podkreślił, że Wydział 

Inwestycji i Budownictwa tut. Urzędu powinien jak najszybciej zadanie rozliczyć. 

Podsumowując powiedział, że tak olbrzymia i ważna dla mieszkańców gminy inwestycja 

została oddana po cichu, bez echa, co uznał za dziwne, bo na uroczystym otwarciu świetlicy 

w Komorowie był obecny nawet Senator Włosowicz.  Radny Edward  Mazur powiedział, 

że w związku z tym miał nadzieję, że na oddaniu oczyszczalni obecny będzie Minister 

Sprawiedliwości Zbigniew Ziobro. 

Radny Zbigniew Wiśniewski uzupełnił wypowiedź i przedstawił, że zgodnie z art. 9 ppkt.4 

ustawy o przekształceniu użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej 

za przekształcenie gruntu stanowiącego własność jednostki samorządu terytorialnego, 

właściwy organ może udzielić osobom fizycznym będącym właścicielami budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych lub lokali mieszkalnych lub spółdzielniom mieszkaniowym 

bonifikaty od tej opłaty na podstawie uchwały właściwej rady albo sejmiku, nie zarządzeniem 

Burmistrza. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys w temacie odbioru odpadów komunalnych wyjaśnił,  

że wszystkie kwestie z tym związane są analizowane, także przez komisje Rady Miejskiej. 

Poinformował, iż sytuacja na rynku jest bardzo dynamiczna i ceny odbioru odpadów  

w sposób radykalny rosną. W kwestii odbioru popiołu wyjaśnił, że przewidziano możliwość 

oddawania odpadu do PSZOKu bez limitów oraz bezpośrednio w dniu odbioru odpadów przy 

posesjach. Dodał, że popiół powinien zostać umieszczony w workach koloru czarnego. 

Poinformował, iż radni zostali zapoznani z wynikami przeprowadzonych przez tut. Urząd 

analiz. Sekretarz powiedział, że budżet gminy nie powinien zostać w sposób radykalny 

obciążony kosztami zakupu pojemników. Podkreślił, że również ilość podmiotów mogących 

składać oferty przetargowe także powinna być szeroka, by nie stawiać na uprzywilejowanej 

pozycji firmy dotychczas wykonującej usługi odbioru odpadów oraz zapewnić możliwość 

wyboru najkorzystniejszej dla gminy oferty. Sekretarz Łukasz Kłys poinformował,  

że z uwagi na okoliczności zewnętrzne, niezależne od gminy, koszty zagospodarowania 

odpadów komunalnych radykalnie rosną. Wyjaśnił Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu, 

że w przedmiocie wykupu i wieczystego użytkowania sprawę przeanalizuje i na kolejnej sesji 

udzieli odpowiedzi. 

Radny Zbigniew Wiśniewski powiedział, że należy w przedmiotowej sprawie przygotować 

stosowny projekt uchwały. W kwestii specyfikacji przetargowej dotyczącej zapewnienia 

pojemników na odpady wyjaśnił, że po ustaleniach powziętych na wspólnym posiedzeniu 

komisji należy poinformować mieszkańców gminy o tym, że wyniku podjętej uchwały gmina 

pojemników zapewniać nie będzie.  

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że obecnie gmina jest na etapie rozmów  

z firmą dotychczas odbierającą odpady w kwestii możliwości odkupienia pojemników 

będących w użytkowaniu mieszkańców. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podsumowując powiedział, że Radni 

wnioskują, aby Urząd Miejski poinformował mieszkańców gminy, iż od maja br. gmina nie 

zapewni kontenerów na odpady. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła radnemu Łukaszowi Świerczyńskiemu,  

iż odpowiedzi na wszystkie zadane pytania udzieli w terminie 14 dni. 

Radny Łukasz Świerczyński zapytał o przygotowanie dokumentacji technicznej sali 

gimnastycznej budynku Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie.  

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odpowiedziała, iż nie ma wiedzy w tym temacie. 

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że na posiedzeniu komisji pani Naczelnik 

Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu poinformowała, iż w projekcie oczyszczalni 

ścieków dokonano zmian budowlanych. Zapytał, czy w związku z tym gmina nie powinna 

zwrócić się do firmy projektującej oczyszczalnię o wyjaśnienie zaistniałego problemu. 

Zapytał również, czy naniesione zmiany zgłoszono do nadzoru budowlanego i czy istnieje  

na to dowód w postaci dokumentacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej poprosił Sekretarza Gminy o udzielenie 

odpowiedzi na pytania radnego Edwarda Mazura. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odpowiedział, że przedstawione pytania będą przedmiotem 

analiz. Poinformował, iż obecnie gmina jest w trakcie realizacji dużych inwestycji i w miarę 

możliwości wnioski radnych będą w ramach bieżącej działalności uwzględniane. 

Radny Łukasz Świerczyński ponownie poprosił o wyjaśnienia, czy w związku z zaistniałą 

koniecznością wykonania dodatkowych prac na oczyszczalni ścieków gmina nie powinna 

zgłosić się do biura projektowego z roszczeniem, gdyż na etapie projektowania wystąpił błąd, 

który wygenerował dodatkowe koszty. Zapytał, czy dokonane zmiany w projekcie zostały 

zgłoszone do nadzoru budowlanego.   

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że dodatkowe prace budowlane w oczyszczalni ścieków nie wygenerowały dodatkowych 

kosztów finansowych dla gminy. Poinformowała, iż firma zgłosiła gminie konieczność 

wybudowania nowej ściany, co zostało przedstawione nadzorowi autorskiemu  

i inwestorskiemu. Wyjaśniła, iż koszty inwestycji a także projekt na zadanie zostały należycie 

przygotowane i ostatecznie nie pociągnęły za sobą konieczności uzyskania pozwolenia  

na budowę. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy dobudowanie dodatkowej przegrody wpłynęło na termin 

oddania inwestycji, który przesunął się o dwa miesiące. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że z tego powodu termin przesunął się o miesiąc, gdyż tyle trwało projektowanie i na ten czas 

wstrzymano budowę. Dodała, że zgodnie ze SIWZ i umową o taki okres czasu możliwe było 

wydłużenie terminu realizacji zadania. 

Radny Edward Mazur powiedział, że ten zapis pozwolił na przesunięcie terminu tylko  

o jeden miesiąc a tymczasem termin realizacji przesunięto o dwa miesiące. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że termin dodatkowo przesunął się z powodu kanału dopływowego, który początkowo miał 

być utworzony inną metodą, tzw. rękawa. Poinformowała, że ostatecznie po dokonaniu wizji 

lokalnej okazało się, że rękaw nie spełni swej funkcji i wymaganych norm,  

więc zaproponowano wykonanie zwykłego kanału, co wymagało stworzenia kolejnego 

projektu, zgłoszenia do Starostwa Powiatowego i uzyskania stosownych dokumentów.  

Radny Edward Mazur zapytał, czy w wyniku dokonanych zmian w projekcie i wydłużenia 

terminu realizacji zadania ostatecznie firma wywiązała się z terminu. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że termin zakończenia robót został  zachowany. 
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Pani Bogumiła Mączyńska odniosła się do projektu uchwały zmiany uchwały  

Nr LII/328/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 25 maja 2018 r. dotyczącej 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stąporków  

i zaproponowała, aby mieszkańców posiadających psy zobowiązać pod groźbą nałożenia kary 

do sprzątania po swoich pupilach. 

Sołtys wsi Hucisko Joanna Wojna przypomniała, iż 20 grudnia 2018 r. podjęto uchwałę  

w sprawie świetlic wiejskich, w której nie zostały ujęte świetlice zlokalizowane w Hucisku. 

Poinformowała, iż w Hucisku znajdują się dwie świetlice, które po oddaniu bloku  

z mieszkaniami socjalnymi są świetlicami terapeutycznymi. Poprosiła, aby świetlice działały 

także na rzecz mieszkańców wsi, którzy obecnie zostali świetlicy pozbawieni. Pani sołtys 

poinformowała, iż sprawy bieżące związane z funkcjonowaniem wsi omawiane  

są w sklepie wiejskim, gdyż mieszkańcy nie dysponują kluczami do żadnego z lokali. 

Podkreśliła, że społeczność lokalna z własnych środków doinwestowała remont jednej  

ze świetlic, gdzie wyremontowano łazienkę i wygospodarowano magazyn na rzeczy będące 

własnością sołectwa. Pani sołtys powiedziała, że w rezultacie wszystko, co zostało wykonane 

przez mieszkańców zniszczono, a rzeczy sołectwa są tymczasowo przechowywane  

na plebanii. Sołtys wsi Hucisko Joanna Wojna poprosiła, aby świetlica zlokalizowana  

na górze budynku socjalnego została przekazana na rzecz sołectwa. W dalszej części 

wypowiedzi poprosiła o ustawienie dodatkowej lampy na ulicy Leśnej, przy nowo 

wybudowanych domach, gdzie wieczorem jest bardzo ciemno i niebezpiecznie  

oraz o wybudowanie wiaty śmietnikowej przy lokalach socjalnych zlokalizowanych przy  

ul. Górnej w Hucisku. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys poinformował, że w zawiadomieniach o zmianie stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zawarto informację o konieczności 

zaopatrzenia gospodarstw domowych w pojemniki na odpady. W kwestii proponowanych 

inwestycji podkreślił, że nie ma możliwości, aby wykonać wszystkie zadania w jednym roku, 

gdyż nie pozwala na to budżet. Poinformował, że obecnie gmina jest na etapie 

przygotowywania dużej inwestycji, tj. budowy kanalizacji sanitarnej. Wyjaśnił,  

iż analizowana jest także konieczność  wykonania inwestycji oświetleniowej na terenie całej 

gminy.  

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski powiedział, że na obradach V sesji w grudniu 

ubiegłego roku radny Edward Mazur rościł pretensje do pani Burmistrz oraz 

Przewodniczącego Rady Miejskiej o niezasadność budowy altan w Lelitkowie. Sołtys 

podkreślił, iż mieszkańcy wsi w czynie społecznym z własnych środków wykonali boisko  

do gry w piłkę siatkową oraz oddali na rzecz gminy teren o powierzchni 3,65 ha, co po 

podsumowaniu kosztowało znacznie więcej niż wybudowanie dwóch małych altanek  

za kwotę 30 tys. zł. Powiedział, że społeczność lokalna zdecydowanie zasłużyła na taki gest.  

W kwestii dróg powiatowych poprosił radnego Rady Powiatu Koneckiego Mariana Domagałę 

o wykonanie drogi we wsi Lelitków. Poinformował, iż mieszkańcy wsi wybierają się na sesję 

powiatu, aby osobiście interweniować w tej sprawie. 

Radny Edward Mazur wyjaśnił sołtysowi wsi Lelitków, że nie negował inicjatywy  

i zasadności budowy altanek, tylko pytał dlaczego zostały wykonane dwie altany, gdyż jego 

zdaniem wystarczyłaby jedna. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron poinformował, iż w dniu 30 stycznia 

br. w powiecie odbyła się sesja budżetowa. Powiedział, że w budżecie na 2019 rok nie ma 

ujętej żadnej z dróg powiatowych zlokalizowanych na terenie gminy Stąporków. Wyjaśnił,  

że sesja budżetowa powiatu wyraźnie pokazała, że nie można liczyć na wykonanie zadań 

drogowych w naszej gminie. Dodał, że część dokumentacji technicznych na inwestycje 

drogowe straciła ważność, np. projekt na drogę w kierunku Mniowa. Radny Wiesław 

Skowron podkreślił, że powiat konecki na realizację zadań oświatowych przeznaczył w 
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budżecie dodatkowe 6,5 mln złotych. Powiedział, że poważne problemy ma także szpital, 

gdyż tuż przed sesją budżetową dyrektor szpitala złożył do Zarządu Powiatowego wniosek o 

dofinansowanie placówki kwotą 12 mln złotych. Radny Wiesław Skowron podkreślił, że na 

sesji nikt o tym poważnym problemie nie wspomniał. Podsumowując stwierdził, że na 

dofinansowanie oświaty powiat potrzebuje 6 mln złotych,  

na szpital 12 mln złotych i dodatkowe milion złotych na Zakład Opiekuńczo Leczniczy 

mieszczący się w szpitalu. Poinformował, iż powiat zamierza wystąpić do gminy Stąporków  

o wspomożenie dla ZOLu. Radny Wiesław Skowron powiedział, że nie widzi w kwestii 

budowy dróg wielkich możliwości, może poza tym, że być może zostanie opracowana 

dokumentacja techniczna na budowę ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim. Poinformował,  

iż wspólnie z radnym Marianem Domagałą będą zabiegać także o remont drogi w kierunku 

miejscowości Serbinów. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Mariana Domagała w kwestii drogi Lelitków- Niekłań 

Wielki wyjaśnił, że wśród 21 dróg ujętych w złożonej interpelacji znalazła się także ta droga. 

Dodał, że na przełomie kwietnia i maja ma zostać opracowany pięcioletni plan kluczowych 

dla powiatu inwestycji. 

Pan Sławomir Świercz, prezes Ludowego Klubu Sportowego w Mokrej przedstawił rys 

historyczny powstania klubu oraz wizję jego przyszłości. Statut LKS Huragan Mokra zostaje 

załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Radna Paulina Potocka w imieniu mieszkańców wsi Czarniecka Góra zapytała, czy został 

złożony wniosek na drogę Czarniecka Góra-Poręba, a jeżeli tak, to na jakim etapie jest 

przedmiotowa inwestycja. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys poinformował, iż bezpośrednio po obradach sesji dokona 

ustaleń i udzieli odpowiedzi. 

Radna Paulina Potocka poprosiła o udzielenie odpowiedzi w formie pisemnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej odnosząc się do wypowiedzi prezesa 

LKS Huragan Mokra powiedział, że jego zdaniem sport w gminie Stąporków rozwija się 

bardzo dobrze, o czym świadczą organizowane turnieje. Podkreślił, że radni bardzo się starają 

i chętnie współfinansują podejmowane inicjatywy sportowe. 

Ad.pkt.8.Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady VI 

sesji Rady Miejskiej dziękując za udział w obradach. 

 

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                         Jacek Kołodziej 

 

 

 


